
Een groot groen hart voor een ‘schoon’ Hoogstraten  

Schone dorpskernen! 

Hoogstraten is een groene gemeente waar het goed vertoeven is. Maar we willen ons 

stadje nog mooier en schoner maken. Eerst en vooral zetten we verder in op de 

herinrichting van onze dorpskernen. Daarbij willen we onze inwoners actief 

bevragen. Met hun ideeën onder de arm willen we samen met experts een visie 

ontwikkelen die we kunnen uitvoeren. 

Maar we houden het niet bij plannen smeden. We zullen onze dorpskernen en straten 

ook schoon houden met een doordacht afvalbeleid. Sluikstorten willen we 

enerzijds strenger bestraffen, maar anderzijds willen we er ook voor zorgen dat het 

gemeentelijk containerpark toegankelijker wordt voor de werkende 

Hoogstratenaar. Daarnaast willen we meer elegante afvalbakken en ook 

ondergrondse glascontainers installeren. En wat dacht je van peuktegels bij cafés 

zodat de peuken niet overal rondslingeren? 

Duurzaam en innovatief groen! 

Daarnaast willen we Hoogstraten nog groener maken en als bestuur zelf het goede 

voorbeeld geven. Op termijn willen we onze openbare verlichting vervangen door 

een dynamische, vleermuisvriendelijke LED-verlichting. Dynamisch omdat 

verlichting net zoals thuis niet altijd hoeft te branden, maar enkel als we het nodig 

hebben. Vleermuisvriendelijk omdat onze landbouw deze beestjes nodig heeft: ze 

eten de schadelijke insecten op, maar dan moeten ze er wel de weg naartoe vinden. 

Aansluitend willen we ook de private sector actief bij ons groenbeleid betrekken. 

Denk maar aan onze bedrijventerreinen die met enkele ingrepen ook groene oases 

kunnen worden. Terreinen met bloeiende bloemen, bomenrijen voor vogels of 

vleermuizen en waterbuffers waar salamanders zich thuis voelen, vormen een 

groene stapsteen in het landschap. Tegelijk bieden ze heel wat voordelen aan 

het bedrijf zelf, aan werknemers, recreanten en omwonenden. 

Er moet ook geïnvesteerd worden in duurzame energie. We denken daarbij aan 

zonnepanelen, isolerende en luchtzuiverende groendaken en verticaal groen bij 

onze eigen gebouwen. Indien rendabel willen we warmtenetten in nieuwe woon- en 

bedrijvenzones aanleggen. Ook de City Tree is welkom, een slimme installatie van 

planten, voorzien van zonnepanelen en een regenwateropvangsysteem, die hetzelfde 

effect heeft op de zuivering van onze lucht als maar liefst 275 bomen. 

Samen met natuurverenigingen en inwoners 

Bij het gemeentelijk groenbeleid willen we ook de natuurverenigingen nauw 

betrekken bij het groenbeleid. In overleg willen we samen een visie ontwikkelen. 

Zo willen we onze bermen, parken en andere groenzones insectvriendelijk 

maken. Ook willen we advies inwinnen over welke planten het beste geplant worden. 

Samen kunnen we ook onze inwoners sensibiliseren over hoe ze hun tuin mooi 

maar ook bij- en vlindervriendelijk maken met bijvoorbeeld een zadenbib in de 

bibliotheek waar je zaden gratis kan ‘lenen’ en brengen. 

https://dailygreenspiration.nl/citytree-zuivert-stadslucht-bomen/


Ook willen we onze inwoners meer sensibiliseren over de waterproblematiek. In 

het voorjaar kenden we weer grote wateroverlast en in de zomer aanhoudende 

droogte. Vanuit het bestuur willen we daarom hergebruik van regenwater en het 

gebruik van waterdoorlatende materialen bij verhardingen promoten. 

Natuur en landbouw moeten elkaar versterken 

Onze boeren worden met recht en reden ook wel eens landschapsbouwers genoemd. 

En landbouw is in Hoogstraten belangrijk. Maar de hedendaagse landbouw neemt 

steeds meer industriële proporties aan. Megastallen met 1 500 koeien worden uit 

de grond gestampt en ook de glasbouw plant steeds grotere serres neer. Eerst en 

vooral brengt dit landschapsruis in de groene open ruimte van Hoogstraten met 

zich mee en verdwijnt er zo steeds meer open ruimte. Maar de schaalvergroting van 

de landbouw en de manier waarop we ons landschap hebben ingedeeld, heeft ook 

zware ecologische gevolgen. 

De akkers zijn nu ontzettend groot en er staat vaak maar één gewas. Bij de 

verbouwing van gewassen wordt tamelijk eenzijdig op maïs gefocust. Voor veel 

insecten is er niks meer te beleven, tenzij dat gewas hun lievelingskostje is. Aan de 

randen van de  grote akkers zijn nog wel nuttige insecten te zien, zoals bestuivers of 

vijanden van plaaginsecten, maar in het midden niet meer. Daarnaast moeten de 

boeren vaak bestrijdingsmiddelen gebruiken die ook goede insecten verdelgen die 

helpen bij het bestuiven of plaaginsecten opvreten die de oogst beschadigen.  

Het gevolg is dat 76% van insecten de afgelopen 27 jaar verdwenen is. 

Wetenschappers trekken aan de alarmbel: met de huidige insectensterfte is er over 

één generatie alleen nog dode natuur. De daling van het aantal insecten trekt zich 

ook al door in de vogelstand: soorten verdwijnen omdat ze onvoldoende voedsel 

hebben of mee vergiftigd worden. 

Daarnaast is deze grootschalige landbouw ook nefast voor de land- en 

tuinbouwers zelf. Kijk je naar hun inkomen en de investeringen die van hen 

gevraagd worden, dan zie je dat de land- en tuinbouwsector een zeer onzekere 

en risicovolle sector is. Ook worden de kleine boeren kansloos. 

We moeten een omslag maken naar echt duurzame landbouw, meer afgestemd 

op lokale afname. Die aanpassing moet zeker niet alleen op de schouders van 

boeren rusten, maar op de maatschappij als geheel. De boeren doen niets fout, ze 

doen alleen wat van hen wordt verlangd. De uitdaging schuilt erin om de boeren en 

de lokale consumenten bij elkaar te brengen. 

Ook als lokale overheid moeten we onze verantwoordelijkheid opnemen en bekijken 

hoe we in samenwerking met de landbouwsector maar ook de hogere overheid tot 

businessmodellen kunnen komen die een win-winsituatie opleveren voor 

zowel onze natuur als de landbouw als onze inwoners. Ook zullen we moeten 

bekijken of sommige grootschalige landbouwbedrijven in de toekomst ruimtelijk 

geclusterd of op de langere termijn herlokaliseerd kunnen worden. 

 


